
Durant el cap de setmana,
els municipis del Gironès
que encara estaven sense
llum van anar recuperant el
subministrament, ja fos
mitjançant la connexió a
les línies elèctriques o grà-
cies al suport dels grups
electrògens que s’han ins-
tal·lat. Ara, els alcaldes
continuen pendents d’al-
guns nuclis disseminats,
urbanitzacions i masies
aïllades que encara tenen
problemes de subministra-
ment.

Un d’aquests casos era a
Aiguaviva, on l’alcalde,
Joaquim Mateu, confirma-
va que tota la població tenia
corrent, però que en urba-
nitzacions com el Mas Aliu
tenien subministrament
gràcies a generadors i esta-
ven pendents de poder-se
connectar a la xarxa. Mateu
recorda que el 1986 les tor-
res també van caure i asse-
gura: «Això demostra que
si no fossin línies precàries
no haguéssim patit.» El
consistori ha previst avui
una assemblea amb els ve-
ïns per explicar la situació i
avançar els tràmits que
s’han de fer per rebre les in-
demnitzacions.

A Cassà, confiaven que
l’arribada de cinc genera-
dors permetés obtenir llum
a nuclis com Esclet, Seri-
nyà, Mont-roig, Matamala
o Verneda, on encara hi ha-
via cases sense llum. L’al-
calde, Carles Casanova,

explica que els veïns ente-
nen que se centrin els esfor-
ços primer als nuclis i mu-
nicipis més grans, però re-
corda que la nevada va pas-
sar fa més d’una setmana i
lamenta la lentitud en la re-
posició. A Sant Julià de Ra-
mis, alguns sectors conti-
nuaven connectats a gene-
radors i no sabien quan po-
drien connectar-se a la xar-
xa. Una de les preocupa-

cions és veure si la fragilitat
de la xarxa elèctrica amb
les accions provisionals
aguantarà tota la demanda.

Un altre dels maldecaps
que veuen ara els munici-
pis, un cop la llum es resta-
bleixi totalment, és l’actua-
ció que caldrà dur a terme a
les masses boscoses de la
comarca, una acció que te-
nen clar que no podran
afrontar sols i que caldrà

l’ajut d’administracions
supramunicipals.

Incendi a Llagostera
Dissabte passat, a una

casa de Llagostera hi va ha-
ver un incendi que va ser
apagat ràpidament pels
bombers. La casa no es va
cremar però va quedar «en
un estat lamentable», se-
gons deia ahir l’alcalde de
Llagostera, Fermí Santa-

maria. Les primeres valo-
racions indiquen la possi-
bilitat que l’incendi l’ha-
gués provocat una pujada
de tensió a la línia –que a
aquella mateixa hora va co-
mençar a rebre la llum a tra-
vés d’un dels generadors
instal·lats al municipi. Tan-
mateix, l’alcalde va preci-
sar que és aviat per treure
conclusions i que «cal es-
perar l’informe tècnic».

Algunes urbanitzacions continuen connectades a grups electrògens esperant poder rebre energia de la xarxa elèctrica

El Gironès encara té problemes de falta de
llum en alguns nuclis disseminats i masies
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La torre trinxada per la nevada, a l’esquerra, i la nova torre a mig fer al sector entre Salt i Vilablareix. / D.V.

● L’alcalde de Cassà, Car-
les Casanova, es mostra es-
gotat per tota la lluita
d’aquesta setmana i admet
que «està sent molt compli-
cat». Malgrat el cansament
es mostra ferm quan afir-
ma: «Aguantarem fins al fi-
nal, encara que quedi no-
més una família.» L’arriba-
da de generadors s’espera
que restableixi la normali-
tat, però Casanova creu que
els grups electrògens «arri-
ben tard», i també que es
van trigar massa dies abans
l’empresa no va mobilitzar
el personal. «Dimarts al
matí hi havia les mateixes
torres a terra que dimecres
o dijous i els tècnics van
tardar a venir», objecta. Els
veïns de masies ja no ama-
guen l’enuig: «Després
d’una setmana la gent n’es-
tà tipa.»

● Els municipis del Gironès ja s’acosten
a la normalitat pel que fa al corrent elèc-
tric i ara els esforços se centren perquè el
subministrament pugui arribar a alguns

nuclis disseminats o masies aïllades on
encara no tenen llum. Tot i això, la com-
panyia elèctrica esperava que la connexió
de més municipis a la xarxa elèctrica po-
gués permetre traslladar grups electrò-

gens en aquests punts més allunyats on
encara hi ha problemes amb el fluid elèc-
tric. La majoria d’alcaldes del Gironès co-
mencen a pensar ara amb les conseqüèn-
cies que el temporal de vent i neu ha aca-

bat suposant per als boscos i reiteren la ne-
cessitat de rebre ajudes de les administra-
cions supramunicipals. Alguns ajunta-
ments plantegen trobar-se amb propieta-
ris privats per coordinar accions.

DANI VILÀ / Cassà de la Selva

«Ha passat tota
una setmana,
la gent
n’està tipa»
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● Quina és la situació del po-
ble en aquests moments?

–«Gran part del poble ja rep
llum de la xarxa, excepte en al-
gun lloc puntual del dissemi-
nat.»

–Ha parlat amb la compa-
nyia elèctrica sobre aquests
punts que encara no tenen
subministrament elèctric?

–«Sí, hi he parlat. M’han dit

que probablement avui [ahir pel
lector] tindran llum per la xarxa
tots, i que si no és possible tenen
preparats grups per cobrir els
caps i puntes de línia.»

–Estan fent alguna actua-
ció més per l’assumpte de les
nevades?

–«Estem organitzant un dis-
positiu amb bombers, caçadors,
excursionistes, forestals... per
netejar els boscos. I demanarem

a la Generalitat que el personal
del Servei d’Ocupació de Cata-
lunya (SOC) que no participi en
d’altres programes pugui col-
laborar en la neteja de boscos.»

–S’acaba el termini per fer
fosc al bosc.

–«Sí, aquest és un altre as-
pecte en el qual estem treba-
llant. Demanarem que allargui
el termini per fer focs. Mirarem
de coordinar les cremes per

grups (barris, zones...). Hem de
sol·licitar-ho per escrit. I hi afe-
girem una altra petició.»

–Quina?
–«Demanarem que es vagi

amb molta cura a l’hora de qua-
lificar la zona com a zona catas-
tròfica. Cal vigilar que la quali-
ficació no perjudiqui els parti-
culars a l’hora de tramitar o re-
bre les indemnitzacions que els
puguin pertocar.»

«Estem organitzant un dispositiu per netejar els boscos»
Fermí Santamaria. ALCALDE DE LLAGOSTERA
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L’alcalde de Llagostera.
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